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Dokážete si představit svoji práci bez statistiky? 

Nedokážu! To je jako být kovářem bez kovadliny. Není dne, kdy bych 

neotevřela stránky Českého statistického úřadu. 

Je vám bližší ekonomie nebo statistika?

Neumím si představit ekonomii bez statistiky. Co by byla ekonomie bez 

statistiky a statistika bez ekonomie? … prázdná věda a prázdná čísla. Ne 

náhodou zahajuji své přednášky pokročilé makroekonomie představením 

makroekonomických ukazatelů a práce s nimi. 

 

Máte nějaký oblíbený ekonomický ukazatel nebo jsou všechny pro vás 

stejně okouzlující?

Fascinují mě národní účty, protože to je všeobjímající statistika. Ale ta-

ková infl ace a index spotřebitelských cen jsou také okouzlující v tom, co 

všechno umí vyjádřit. Kromě růstu cenové hladiny spotřebního zboží 

i např. erozi kupní síly obyvatel.

Sledujete, když zveřejňujeme ekonomické ukazatele? Býváte při tom 

napnutá, jestli vám odhad vyjde?

Samozřejmě, a před devátou hodinou, kdy se čísla zveřejňují, panuje u nás 

v kanceláři napětí a očekávání. Je to něco jako adrenalinový sport. Člo-

věk si na ten adrenalin tak zvykne, že ještě dlouho po mém nástupu na 

mateřskou jsem pravidelně v termínech zveřejňování čísel v devět hodin 

ráno otevírala stránky ČSÚ, abych věděla, jak čísla vyšla.

Hlavním „tématem“ české ekonomiky v letech 2009 a 2010 byla krize. 

Co to podle vás bude v roce 2011?

Opatrný vzestup ekonomiky zpět na úroveň z roku 2008. Ale s tak sil-

ným boomem, který jsme zažili před světovou fi nanční krizí už nepočí-

tám. Finanční krize nás poučila, že nic, ani růst, netrvá věčně. Budeme 

asi všichni daleko střízlivěji hledět do budoucnosti. 

Těžko se hledá někdo, koho ekonomická krize nepřekvapila. S odstupem 

času se dá říci, že už víme, co se stalo a proč krize přišla. Pomůže nám 

to ale nějak odhadnout nástup té další?

Krize vznikají z různých důvodů a příčin. Pokaždé je spustí něco jiného. 

Každopádně se už ve světě daleko častěji hovoří o různých nerovnová-

hách a tzv. bublinách. Mezinárodní instituce např. Mezinárodní měnový 

fond nebo G20 se jim začaly intenzivněji věnovat. Bohužel svět je plný 

různých zájmů a státy nejsou schopny zatím najít společné řešení, jak 

nerovnováhám čelit, jak v případě jejich vzniku zasáhnout.

Učíte na vysoké škole. Je učení něco, co jste chtěla vždycky dělat, nebo 

je to příjemné zpestření vaší práce?

Začala jsem učit jako asistent na Vysoké škole ekonomické v Praze. Bavilo 

mě to, ale něco tomu chybělo – zkušenost s praxí. Proto jsme nastoupila 

na stáž do České národní banky. Později jsem přijala nabídku pracovat 

jako makroanalytik. Přednášení jsem nevzdala – stalo se mi koníčkem. 

Práce se studenty přináší zajímavé podněty i pro mou práci analytika.

Úkolem analytika je vlastně předpovídat budoucnost. Nedá mi to se 

nezeptat. Máte doma křišťálovou kouli?

Nemám, nikdo mi ji zatím nekoupil! V práci namísto koule jsem dostala 

počítač a přístup ke zpravodajským serverům všeho druhu. Namísto do 

koule koukám do monitorů. 
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